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yjątkową karierę robi w na-Wszych czasach kłamstwo. 
Kłamanie stało się normą, 

regułą, modą, sposobem bycia, metodą wy-
rażania swoich opinii. Jest powszechne 
i dobrze widziane na salonach. Pobłaża się 
kłamstwu nawet w środowiskach, które 
z racji swojego charakteru mają mu prze-
ciwdziałać. Parafrazując kartezjańską sen-
tencję, można powiedzieć: kłamię, więc je-
stem!
 Dlaczego o tym piszę. Bo mamy kam-
panię wyborczą, która coraz bardziej 
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Kłamię, więc jestem!# PALCEM W OKO

przekształca się w czas królestwa kłam-
stwa, o ile nie jest już nim w całej roz-
ciągłości. Kłamstwo weszło do katalogu 
narzędzi marketingu politycznego, a posłu-
giwanie się nim niemal fundamentem agi-
tacji wyborczej, pozwalającej przeciągnąć 
na swoją stronę niezdecydowany elektorat 
i odnieść zwycięstwo.
 Że przesadzam? To popatrzcie na wy-
niki wyborów z ostatnich dwóch, trzech lat, 
także tych wielkich w innych krajach. Kto 
wygrał? Ten kto posiadł większą umie-
jętność rozsiewania fałszywych informacji. 

Zgrabnie opracowane fake newsy zalały 
media, zwłaszcza internet. Nie zwyciężyła 
prawda, ale postprawda, jak eufemisty-
cznie określa się zwykłe łgarstwo, budujące 
rzeczywistość, w której fakty nie mają ża-
dnego znaczenia.
 A pamiętacie amerykański �lm "Fakty 
i akty" z Robertem de Niro i Dustinem 
Hoffmanem w rolach głównych z 1997 
roku, proroczy w swej wymowie, w którym 
doradca polityczny Białego Domu i produ-
cent �lmowy fabrykują wojnę w Albanii, by 
tuż przed wyborami odwrócić uwagę opinii 
publicznej od skandalu seksualnego 

z udziałem prezydenta USA? Stacje telewi-
zyjne dostały spreparowane po mistrzow-
sku newsy "wojenne" i puściły je w obieg. 
 Tam była fabuła, tu mamy realny 
świat. Manipulacje medialne są teraz jesz-
cze bardziej wyra�nowane i trudne do 
wykrycia. Wyssane z palca informacje do-
starczają nam sprytnie wymyślone pułapki 
w rodzaju internetowych botów. Wielu 
polityków już nawet nie usiłuje się za nimi 
schować, kłamią na wiecach prosto 
w twarz. Lawinowo przybywa nam ludzi 
z długimi nosami. 
 Wypadałoby w tym miejscu powie-

dzieć, że kłamcę powinna spotkać infamia 
i publiczny niebyt, powinienem też zapytać 
o ósme przykazanie stojące na straży praw-
dy. Ale czy jeszcze kogoś to obchodzi? Czy 
przypadkiem nie interesuje nas bardziej 
kłamstwo niż prawda i dlatego mu ulega-
my? Mam nadzieję, że nie damy się złapać 
na nieuczciwe chwyty wyborcze. Pociesza 
mnie też, że na łgarzy mamy solidny bat - 
tryb wyborczy, kiedy sąd okręgowy rozpa-
truje wnioski w ciągu 24 godzin. 

Wiesław Kosterski
         

         

Powitali nowy 
rok szkolny

 W akademii uczestniczyli przedstawiciele 
władz naszego miasta m. in. prezydent Mysło-
wic Edward Lasok oraz przewodniczący Rady 
Miasta Grzegorz Łukaszek. Obecny był poseł 
na Sejm Wojciech Król.
 W Szkole Sportowej na Piasku uroczyste 
powitanie roku szkolnego odbyło się na 
sportowo, w plenerze. Wszyscy spotkali się na 
stadionie Górnika 09, gdzie rywalizowano na 
trasie biegu oraz w wyścigu nordic walking.   
 Do szkół podstawowych uczęszcza blisko 
5 tys. uczniów, w tym 681 pierwszoklasistów. 
W gimnazjach mamy tylko klasy trzecie 
(ostatnie), liczące 606 uczniów. 587 młodych 
ludzi zdobywa wiedzę w Centrum Kształce-
nia Zawodowego i Ustawicznego, 452 w Zes-
pole Szkół Ogólnokształcących im. T. Koś-
ciuszki oraz 170 w II Liceum Ogólnokształ-
cącym.

(W.K.)

Zmiany 
w prawie 
miejscowym 

 Zmiany dotyczą m. in. powoływania i try-
bu pracy komisji skarg, wniosków i petycji, 
głosowania imiennego za pomocą elektro-
nicznego systemu głosowania, uregulowania 
zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, 
tworzenia komitetów inicjatyw uchwało-
dawczych oraz ustawowego uregulowania in-
terpelacji i zapytań radnych. 
 Statut Miasta jest aktem prawa miejsco-
wego, który określa ustrój i organizację 
jednostki samorządu terytorialnego oraz tryb 
funkcjonowania jego organów - rady miasta 
i urzędu prezydenta. Konsultacje ogłoszone 
b y ł y  n a  s t r o n i e  i n t e r n e t o w e j 
www.konsultacje.myslowice.pl. 

(A.J.)  

Uroczysta inauguracja nowego 
roku szkolnego w Mysłowicach 
odbyła się w Zespole Szkolno
-Przedszkolnym nr 4. Po części 
oficjalnej, licznie przybyli goście 
obejrzeli występy artystyczne 
uczniów oraz zespołu 
muzycznego z Morgów.

9 września br. zakończyły się 
ogłoszone przez mysłowicki 
ratusz konsultacje społeczne 
w sprawie wprowadzenia zmian 
w Statucie Miasta. 
Zaproponowała je komisja 
doraźna, po analizie 
poszczególnych zapisów 
Statutu, który będzie teraz 
dostosowany do nowych 
regulacji ustawowych. 

GMINA

Cztery okręgi 
wyborcze

 SAMORZĄD radnych wybiorą mieszkańcy obwodu nr 3 
- Brzęczkowic i Słupnej, Brzezinki oraz Morgów, 
natomiast 6 - elektorat Larysza-Hajdowizny, 
Krasów, Kosztów, Dziećkowic, Wesołej i Ławek. 
 21 października wybierzemy także prezy-
denta Mysłowic oraz radnych Sejmiku Śląskiego. 
Druga tura odbędzie się 4 listopada br. Kadencja 
nowych władz wynosi 5 lat, do tej pory obejmo-
wała 4 lata. Każdy wyborca otrzyma podczas 
głosowania 3 karty, na których należy postawić 
jeden krzyżyk - przy nazwisku wybranego 
kandydata.
 O urząd prezydenta Mysłowic ubiega się 
obecny prezydent Edward Lasok, poseł na Sejm 
RP Wojciech Król, nauczyciel akademicki 
Tomasz Papaj, inżynier górniczy Jarosław Stopa, 
radny Dariusz Wojtowicz oraz przedsiębiorca 
Karol Kaszek. W Bytomiu w wyścigu o fotel pre-
zydenta startuje Mariusz Wołosz, dyrektor Szpi-
tala nr 2 im. T. Boczonia w Mysłowicach.

(kos)  

Podczas wyborów 
samorządowych, które odbędą się 

21 października br., mieszkańcy 
naszego miasta głosować będą 

w czterech okręgach wyborczych. 
Urny do głosowania wystawione 

będą w siedzibach 37 
obwodowych komisji, 

zlokalizowanych głównie 
w placówkach oświaty.  

 Okręg nr 1 obejmuje Piasek, Stare Miasto 
i Mysłowice-Centrum, gdzie wybierać będziemy 
5 radnych. Okręg nr 2 to Janów Miejski-Ćmok, 
Szopena-Wielka Skotnica oraz Bończyk-Tuwi-
ma, skąd wywodzić się będzie 7 radnych. 5 

21 PAŹDZIERNIKA BR. IDZIEMY DO URN UROCZYŚCIE I SPORTOWO MIESZKAŃCY O NOWYM 
STATUCIE MIASTA
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Chcę dokończyć to, co zacząłem

Z PREZYDENTEM MYSŁOWIC, EDWARDEM LASOKIEM, ROZMAWIA WIESŁAW KOSTERSKI

 - Jak pan postrzega miasto po 
dwóch kadencjach swojej prezy-
dentury?
 - Bardzo pozytywnie i to nie jest 
tylko moje zdanie, ale wielu miesz-
kańców i wszystkich tych, którzy do 
Mysłowic przyjeżdżają. Mówią: pa-
nie prezydencie, zmienił się na lep-
sze wygląd miasta, układ komunika-
cyjny, bezpieczeństwo, oświetlenie, 
czystość. Takich ocen jest bardzo du-
żo. A zmieniło się wiele, bo to, co 
w kampaniach wyborczych zapo-
wiadałem, realizuję, choć zacząłem 
z poślizgiem.  
 - Z czego ten poślizg wynikał 
- przypomnijmy.
 - Z dziury w budżecie miasta. 
Najpierw musiałem uporządkować 
wszystkie sprawy związane z �nan-
sami i to w taki sposób, żeby zostały 
jeszcze środki na inwestycje. I zaczę-
liśmy inwestować. A o co prosili 
mieszkańcy? Żeby zniknęła nazwa 
"Dziurowice", jak określano w Polsce 
Mysłowice, żeby przestał istnieć 
"ciemnogród", kojarzony z ciem-
nymi ulicami, i wróciła normalność. 
Ludzie dzisiaj tego nie pamiętają.
 - Jak duża była ta dziura?
 -  Sięgała 35 mln zł. Wystąpiłem 
do Rady Miasta o zgodę na kredyt 
w wysokości 15 mln zł, żeby zapłacić 
za to, co było najważniejsze. Pod 
drzwiami gabinetu stali komornicy 
- bo KZK GOP nie zapłacony, bo wo-
da nie zapłacona, bo za prąd nie ure-
gulowano.
 - Żadnego prezydenta w Polsce 
w dniu rozpoczęcia urzędowania 
nie witali komornicy.
 - Nie pamiętam takiej sytuacji, 
a jestem w samorządzie od 1990 ro-
ku. Oni przyszli po 12 mln zł. Po ure-
gulowaniu zadłużenia przyszedł czas 
na porządkowanie �nansów miasta 
i inwestycje.
 A "Dziurowice"? Żeby wymazać 
to niechlubne określenie, wprowa-
dziliśmy program naprawy ulic - za-
częliśmy od głównych tras, potem 
doszły kolejne. Sukcesywnie popra-
wiamy cały układ drogowy w mieś-
cie. Zmodernizowaliśmy ponad 
70 km dróg, kilometry chodników, 
powstały dziesiątki parkingów. Wy-
mieniliśmy oświetlenie, w tym na 
energooszczędne LED-owe.
 - Zlikwidowanie odium "Dziu-
rowic" uznaje pan za największy 
sukces obu kadencji?
 - O to prosili mieszkańcy i to, co 

zapowiadałem, wykonałem prawie 
w 100 procentach. Wcześniej płaci-
liśmy niesamowite pieniądze za usz-
kodzone na zniszczonych drogach 
samochody. To była lawina spraw. 
 Słyszę często, że dużo dróg zro-
biono w ościennych miastach. Tak, 
to prawda. Tylko, że te miasta złożyły 
odpowiednie wnioski i dostały środ-
ki zewnętrzne. W Mysłowicach nikt 
ich nie złożył. Pierwsze rozdanie 
unijne było do 2010 roku. To, co póź-
niej dostałem na drogi, to końcówka 
funduszy. A w następnym rozdaniu 
już nie przewidziano wielkiej puli na 
drogi lokalne. Dzisiaj mieszkańcy 
mówią: mamy drogi, oświetlenie 
uliczne, monitoring, teraz chcemy 
czegoś innego - miejsc do rekreacji 
i wypoczynku.
 - Chodzi głównie o Park Zam-
kowy i Promenadę.
 - Tak i na te inwestycje dostaliś-
my zewnętrzne do�nansowanie. 
Przygotowane są projekty, będą 
przetargi. Cały czas to realizujemy. 
Do tego dochodzi modernizacja 
układu komunikacyjnego w cen-
trum miast, terenów kolejowych, li-
nii tramwajowych, a także budowa 
Bike&Ride i basenu. To potężne te-
maty, które wiążą się w jedną wielką 
całość służącą przebudowie miasta. 
 - Kiedy i za ile wykonane zo-
staną te inwestycje?
 - Będziemy potrzebowali około 
100 mln zł własnych środków.  Resz-
ta dojdzie z zewnątrz. Będzie to kwo-
ta co najmniej 100 mln zł.  
 - Stać na to miasto?
 - Tak. Te 100 mln zł spokojnie 

zabezpieczymy w najbliższych kilku 
latach. Nie należy przy tym zapomi-
nać o wydatkach na bieżące inwe-
stycje m. in. przebudowę ul. Lary-
skiej i 3 Maja. To kosztuje. Wzrosły 
też ostatnio bardzo mocno koszty 
zużycia energii elektrycznej w mieś-
cie. Stąd oszczędne oświetlenie LED-
owe.
 - Zmiany wprowadzane refor-
mą oświaty zwiększają �nanso-
wanie szkolnictwa?
 - Jedni mówią, że nie, inni, że 
tak. Z rachunków wynika, że wy-
datki rosną. Każdy chciałby mieć do-
bre szkolnictwo, a każdy nauczyciel 
komfort pracy. Na edukację wyda-
jemy ponad 40 proc. budżetu miasta.   
 - Młodzież dostrzega poziom 
nauczania i chce kształcić się w my-
słowickich szkołach.
 - Bo nasze szkoły naprawdę mają 
sporo do zaoferowania, pod każdym 
względem, począwszy od kadry 
pedagogicznej, a skończywszy na 
wyglądzie budynków. Są dobrze 
przygotowane do wykonywania 
swoich zadań - solidnej i prawidło-
wej nauki.
 - A inwestycje w oświacie?
 - W tym roku wyłożyliśmy na 
nie ponad 6 mln zł. Mieści się w tym 
m. in. kończąca się termomoder-
nizacja Szkoły Podstawowej nr 10. 
 - Starzeje się społeczeństwo, co 
wymaga większej aktywności 
samorządu.
 - Utworzyliśmy Radę Seniorów, 
ale też i Radę Młodzieży, żeby 
wszystkie pokolenia miały swoje 
reprezentacje. Obie rady działają 

bardzo fajnie. Staramy się wspoma-
gać seniorów w różny sposób, żeby 
im było lżej żyć. W Mysłowicach ta 
grupa liczy 27 proc. mieszkańców.   
 - Magnesem, który przyciąga 
nowych mieszkańców, są połu-
dniowe dzielnice miasta, unikat 
w skali naszego regionu.
 - Miasto jest bardzo dobrze 
skomunikowane autostradą A4 i tra-
są S1. W dzielnicach południowych 
-Morgach, Wesołej, Ławkach, Kra-
sowach, Kosztowach, Dziećkowi-
cach prywatne działki sprzedawane 
są pod budowy. Stamtąd dojazd do 
centrum Katowic zajmuje kwadrans, 
a z niektórych rejonów Katowic 
blisko 40 minut. Żeby ułatwić rozwój 
dzielnic południowych wprowadza-
my zmiany w planie zagospodaro-
wania przestrzennego, co daje lepsze 
możliwości zagospodarowania tych 
terenów.  
 - Odwieczny temat - Miejskie 
Przedsiębiorstwo Wodociągów 
i Kanalizacji. Jak go rozwiązać, co 
z zadłużeniem? 
 - To, że będzie to trudny temat 
dla budżetu, sygnalizowaliśmy 
w 2006 i 2007 roku ówczesnemu pre-
zydentowi. Rozwiązanie, które przy-
jęto dla wybudowania kanalizacji 
w mieście, jest najgorszym jakie 
można sobie wyobrazić. Mnoży 
koszty. A do tego fatalny sposób 
�nansowania tej inwestycji. Do dzi-
siaj to pokutuje. Gdyby nie te błędy 
MPWiK miałby minimalne pro-
blemy.
 - Dzisiaj ten problem nazywa 
się 154 mln zł zadłużenia.

 - Tak, a było ponad 200 mln zł. 
Fajnie się bierze, gorzej oddaje. Teraz 
przychodzi okres największych spłat. 
W MPWiK przygotowywany jest 
cały model przekształcenia spłaty 
zadłużenia. Rozmowy z bankami 
trwają. Trwają też negocjacje z GPW, 
bardzo dobrym partnerem. Rozwią-
zanie całego problemu spółki to 
kwestia minimum 5 lat.
 - Dlaczego zdecydował się pan 
kandydować na kolejną kadencję?
 -  Wbrew temu, co niektórzy 
mówią, w Mysłowicach udało się 
zrobić wiele dobrego. Miasto jest na 
innym poziomie, ma pewien etap 
organizacyjny i inwestycyjny za 
sobą. Mamy przygotowane nowe 
przedsięwzięcia, o których mówiliś-
my wcześniej, a ja mam na tyle sił, 
żeby zakończyć to, co zacząłem. 
I wtedy będą mógł z czystym sumie-
niem powiedzieć: zamknąłem waż-
ny etap przebudowy naszego miasta.
 Na tyle znam miasto i jego pro-
blemy, że moim obowiązkiem jest 
z tych problemów Mysłowice wy-
ciągnąć. Na pewno swoją pracą i za-
angażowaniem stać mnie ta to. Przy-
kro mi natomiast, kiedy wieloletni 
radni mówią, że w naszym mieście 
nic się nie wydarzyło. Oni sami sobie 
zaprzeczają, deprecjonują własną 
pracę. Jeśli najpierw uważali, że to co 
robimy idzie w dobrym kierunku, to 
negowanie tego teraz jest trochę nie 
na miejscu.
 - Co będzie w najbliższych la-
tach najważniejsze?
 - Przekształcenie Mysłowic 
w miasto bardziej przyjazne miesz-
kańcom.       
   - Dzisiaj ma pan komfortową 
sytuację - w Radzie Miasta maszyn-
kę do głosowania. Jakiego wyniku 
spodziewa się pan i MPS - utrzy-
mania, a może powiększenia stanu 
posiadania?
 - Jeżeli będzie mi dane wygrać 
wybory i pozostać na trzecią ka-
dencję, to zrobię wszystko, żeby tak 
zbudować Radę Miasta, aby plany 
realizowane były razem z prezyden-
tem. Wierzę w mądrość rady, w to, że 
bez względu na opcje polityczne 
będzie głosować za tym, co jest dobre 
dla Mysłowic. 
 Zawsze powtarzam jak mantrę, 
jak chcesz być politykiem lokalnym, 
samorządowcem, musisz mieć jedno 
z przodu i z tyłu głowy, że idziesz słu-
żyć swoim mieszkańcom, bo oni 
oczekują tego od ciebie. I na tym naj-
bardziej mi zależy.   

ROZMOWA
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Ułatwi przejazd od strony Katowic

 Prace prowadzone będą na odcinku od 
skrzyżowania z ul. Laryską do granic miasta. 
To ponad 3,5 km. Powstanie tam nowa jezdnia, 
kanalizacja deszczowa, ścieżka rowerowa, cho-
dniki i zjazdy do posesji. Zainstalowane zo-
stanie LED-owe oświetlenie i nowe oznako-
wanie. Problemem są szkody górnicze, które 
spowodowały duże spadki terenu i pofałdo-
wanie drogi.

 Generalny remont kosztować ma około 
13,5 mln zł. Ratusz otrzymał do�nansowanie 
w wysokości 3,5 mln zł z Funduszu Solidar-
ności Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii. 
To pierwsza dotacja, jaką przyznano Mysłowi-
com ze środków metropolitalnych.
 Modernizacja ma duże znaczenie dla ukła-
du komunikacyjnego południowych dzielnic 
naszego miasta. Po jej zakończeniu przejazd od 
strony Murcek w Katowicach przez Wesołą po-
prowadzi odnowioną ul. 3 Maja i dalej prze-
budowaną ul. Orła Białego w kierunku Kosz-
tów. Ruch drogowy usprawni tam także prze-
budowa ul. Laryskiej.  

(A.J.)

Firma Berger Bau Polska
 z Wrocławia będzie wykonawcą 
wielkiej modernizacji ul. 3 Maja 

w Wesołej. Ważna dla miasta 
inwestycja komunikacyjna 

potrwa 2 lata i kosztować będzie 
około 13,5 mln zł. Po jej 

zakończeniu dużo lepszy będzie 
przejazd przez Mysłowice 

od strony Katowic. 

INWESTYCJE
Zegar astronomiczny 
na usługach LED-ów

BLISKO 700 NOWYCH LATARNI OŚWIETLA 
ULICE NASZEGO MIASTA

WYREMONTUJĄ DACH HALI 
NA BOŃCZYKU

 LED-owe latarnie znajdują się m. in. przy ul. 
Bończyka, Katowickiej (od ul. Bończyka do ron-
da Górników kopalni "Mysłowice"), Obrzeżnej 
Północnej, Świerczyny, Bytomskiej, Mikoło-
wskiej, gen. Ziętka, Wrzosowej, Wańkowicza 

INFRASTRUKTURA

Blisko 700 nowych 
latarni wyposażonych 

w energooszczędne oświetlenie 
LED-owe jest po odbiorze 

technicznym i oświetla ulice 
naszego miasta. Zainstalowano 

je w 13 rejonach Mysłowic. 
Inwestycja kosztowała ponad 1,8 

mln zł, z czego 1,3 mln zł 
stanowiło dofinansowanie unijne.  

i Baczyńskiego. Oświetlają także Rynek, Park 
Słupna oraz plac przy Zespole Szkolno-Przed-
szkolnym nr 1 w Brzęczkowicach.
 Inwestycja, którą zrealizowała mysłowicka 
�rma Elektroserwis, przyniesie spore korzyści. 
Przede wszystkim ograniczy koszty zużycia 
energii elektrycznej i zmniejszy emisję zanieczy-
szczeń do atmosfery. Lepsza jakość światła przy-
czyni się z kolei do poprawy bezpieczeństwa 
w mieście.
 Funkcjonowanie oświetlenia nadzoruje spe-
cjalny program City Touch, który pozwala m. in. 
sprawdzić jego stan techniczny, wielkość zużycia 
prądu oraz - w razie potrzeby - przygaszać la-
tarnie, kiedy spada natężenie ruchu drogowego. 
Pracą latarni steruje zegar astronomiczny, który 
zapala je wraz z nastaniem zmierzchu i wyłącza 
po wschodzie słońca.

 (W.K.)
 

 Głównym zadaniem będzie wymiana pokry-
cia dachu - w miejsce obecnych płyt PCV położo-
na zostanie termozgrzewalna papa. Poprawi się 
ocieplenie dachu. Przewiduje się także naprawę 
wpustów dachowych, elementów blacharskich 
oraz instalacji odgromowej.
 Koszt remontu sięgnie kwoty blisko 350 
tys. zł, z czego ponad 207 tys. zł wyłoży magistrat. 
Do�nansowanie ministerstwa w wysokości po-
nad 140 tys. zł pochodzi z programu rozwoju lo-
kalnej infrastruktury sportowej. 

(kos)  

Ministerstwo wsparło 
rozwój sportu

WKRÓTCE RUSZY MODERNIZACJA UL. 3 MAJA

WSZYSTKO O WODZIE

 Można ją aktywować telefonicznie w Biurze 
Sprzedaży (dawny BOK), dzwoniąc pod numer 
(32) 223-59-39, podając adres i numer telefonu 
lub przez stronę internetową w zakładce "Usługa 
sms", wypełniając formularz zgłoszeniowy. 
W obu przypadkach trzeba pamiętać o postępo-
waniu zgodnie z instrukcją oraz dokończeniu 
rejestracji poprzez odesłanie SMS-a zwrotnego 
o treści „Zgoda”.
 MPWiK zachęca mieszkańców do bezpłatnej 
aktywacji usługi oraz obserwowania pro�lu 
spółki na Facebooku, gdzie na bieżąco zamiesz-
czane są ważne informacje o wodzie m. in. 
o awariach i przerwach w dostawach.

(kos)

SMS-y wodociągów

Magistrat otrzymał ostatnio 
ponad 140 tys. zł dofinansowania 

ze środków Ministerstwa Sportu 
i Turystyki na remont dachu Hali 

Widowiskowo-Sportowej MOSiR-u 
na Bończyku. Prace potrwają 

pół roku.

SPORT I REKREACJA

Rozmawiali o Konstytucji Biznesu

13 września br. wróciły 
po wakacyjnej przerwie 

cykliczne spotkania 
z biznesem. W Szybie Bończyk 

dyskutowano o ważnych 
problemach gospodarki. 

Mysłowiccy przedsiębiorcy 
mieli okazję poznać m. in. 

zasady konkurencji i sposoby 
pozyskiwania funduszy 

unijnych.

MIASTO

SPOTKANIE Z BIZNESEM

MPWiK

Miejskie Przedsiębiorstwo 
Wodociągów i Kanalizacji 
wprowadziło możliwości 

korzystania z systemu informacji 
SMS. Usługa zawiera komunikat 

o awariach, przerwach 
i zakłóceniach w dostawie wody 

i jest całkowicie bezpłatna.

 Prelekcję pn. Zmowy przetargowe w świe-
tle prawa konkurencji wygłosili przedstawi-
ciele Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsu-
mentów. Omawiano następnie ważne dla 
przedsiębiorców zmiany, jakie wprowadziła 
niedawna Konstytucja Biznesu. W budynku 
Urzędu Miasta odbyły się bezpłatne kon-
sultacje na temat możliwości pozyskania 
dotacji z UE na lata 2014-2020.
 8 listopada br. gościem spotkań z biznesem 
będzie Jacek Santorski, psycholog i psychotera-
peuta, konsultant przedsiębiorców w zakresie 
psychologii biznesu, dyrektor programowy 
Akademii Psychologii Przywództwa.

(W.K.)    
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Przedszkolaki przeniosą się 
do zabytkowego budynku

Za dwa lata Przedszkole 
nr 9 znajdzie się pod 
gościnnym dachem 

zabytkowego budynku 
Mysłowickiego Ośrodka 

Kultury przy ul. Janowskiej. 
W tym czasie zabytek 

przejdzie szeroko zakrojony 
remont, którego koszt 

sięgnie kwoty 5 mln zł. Prace 
sfinalizowane zostaną 
w czerwcu 2020 roku.

EDUKACJA

edług planów, w zmodernizo-Wwanym budynku powstanie 
zaplecze kuchenne, sanitarne 

oraz administracyjno-techniczne. Przewi-
duje się także przebudowę klatki schodo-
wej, zainstalowanie pochylni przy wejściu 
do budynku oraz windy, co ułatwi poru-
szanie się osobom niepełnosprawnym. 
Będzie plac zabaw dla dzieci oraz parking 
mieszczący kilkanaście samochodów.
 Do odrestaurowanych pomieszczeń 
zabytkowego obiektu w Janowie Miejskim-
Ćmoku wprowadzi się Przedszkole nr 9, 
które dzisiaj funkcjonuje w budynku przy 
ul. Chopina, należącym do Śląsko-Dąbro-
wskiej Spółki Mieszkaniowej. Miasto po-

krywa koszty najmu za zajmowane tam 
przez placówkę sale.
 W czasie remontu zajęcia prowadzone 
przez �lię Mysłowickiego Ośrodka Kultury 
odbywać się będą w kilku innych punktach 
miasta. Przeniesione zostaną do siedziby 
MOK przy ul. Grunwaldzkiej, Szkoły Pod-
stawowej nr 3, CKZiU przy ul. Mikoło-
wskiej oraz zmodernizowanego dawnego 
kina "Znicz". Po  zakończeniu prac po-

wrócą do budynku przy ul. Janowskiej.
 Na przebudowę zabytku magistrat 
otrzymał ponad 2,5 mln zł do�nanso-
wania.  Cały remont zamknie się zaś kwotą 
5 mln zł. W tym roku ogłoszony zostanie 
przetarg na wykonanie inwestycji. Jej 
zakończenie zaplanowane jest na czerwiec 
2020 roku.

 (kos)  

REMONT FILII MOK KOSZTEM 5 MLN ZŁ

TECHNOLOGIE

Miasta przyszłości

TESTUJĄ INTERNET RZECZY W MYSŁOWICACH

"Dziesiątka" nie boi się zimy

 Budynek zyskał nowy wygląd i wyposażenie techniczne. 
Ocieplono jego ściany i dach. Wymieniona została instalacja 
centralnego ogrzewania, zamontowano nowe drzwi, okna i ba-
lustrady. W efekcie spadną koszty ogrzewania i emisja zanie-
czyszczeń powietrza.
 Magistrat wydał na przebudowę "dziesiątki" ponad 2,3 mln 
zł, w tym część ze środków pochodzących z puli blisko 8 mln zł 
pozyskanych z UE na termomodernizację ośmiu budynków 
w mieście: przedszkoli nr 1, 15 i 16, szkół podstawowych 
nr 5 i 10, CKZiU w Wesołej, �lii MOK w Brzezince oraz budyn-
ku przy ul. Reja. Łączna wartość tych inwestycji sięga sumy 12,8 
mln zł.

 (W.K.)  

FINALIZUJĄ PRACE 
TERMOMODERNIZACYJNE

Dobiega końca termomodernizacja budynku 
Szkoły Podstawowej nr 10 w Brzezince. 
Wartość prac, które potrwają jeszcze tylko
do 15 października br., sięgnie kwoty ponad 
2,3 mln zł. Cześć wydatków ratusz pokrył 
ze środków unijnych uzyskanych na cele 
termomodernizacyjne. 

OŚWIATA

DOTACJA Z NARODOWEGO PROGRAMU 
ROZWOJU CZYTELNICTWA

Pieniądze dla biblioteki

 Pieniądze przyznała Mysłowicom Biblioteka Narodowa 
w ramach realizacji programu pn. „Zakup nowości wydawni-
czych do bibliotek publicznych”. Będą to głównie bestsellery, 
książki popularnonaukowe, pozycje wydawnicze dla dorosłych 
i dzieci.
 Dotacja przyznana Mysłowicom w ramach Narodowego 
Programu Rozwoju Czytelnictwa stanowi około 40 proc. 
środków przeznaczonych na zakup nowych książek w mieście
w tym roku. Pozostała część pochodzić będzie z budżetu miasta. 

 (A.B.)

Jeszcze w tym roku zbiory Miejskiej 
Biblioteki Publicznej w Mysłowicach 
powiększą się o liczne nowości 
wydawnicze. Umożliwi to dotacja 
w wysokości 46,5 tys. zł, jaką miasto 
otrzymało z Ministerstwa Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego.

KSIĄŻKA

Mysłowice wraz z Gliwicami, 
Tarnowem i Warszawą 

testują nowoczesną 
technologię Internetu rzeczy 

(IoT). Pilotażowy projekt 
realizuje z firmami z rynku 
MSP spółka Oragne. Jego 

efektem ma być stworzenie 
tzw. miast przyszłości. 

hodzi o system transmisji i gro-

Cmadzenia danych oparty na sieci 
4G. Umożliwia on podłączenie 

przy pomocy fal radiowych nawet do 
miliona urządzeń Internetu rzeczy, znaj-

dujących się na obszarze jednego kilometra 
kwadratowego. Co ważne, system pobiera 
niewiele energii i ma sygnał dużej mocy, 
umożliwiając odczyt z trudno dostępnych 
pomieszczeń.
 Urządzenia IoT wykorzystywane są 
w wielu sferach funkcjonowania miast, 
gdzie zastosowano najnowocześniejsze ro-
związania technologiczne. Wśród nich jest 

m. in. telemedycyna, tzw. inteligentne bu-
dynki, monitoring, sterowanie ruchem 
ulicznym. Usprawniają one także zarzą-
dzanie kryzysowe, monitorowanie rzek 
i parametrów powietrza, odczyty liczników 
stosowanych w gospodarce komunalnej.

(A.J.)     
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 pełną pulę z MBO zagrali 

Oautorzy trzech projektów: 
parku sportowo-rekreacyj-

nego "Małpi Gaj" przy ul. Wrzosowej 
w Brzezince, placu zabawowo-re-
kreacyjnego w Kosztowach oraz Ry-
neczku Janowskiego z terenem do 
jazdy na rolkach, psim parkiem 
i pumptrackiem, co połączono z bu-
dową skweru na Ćmoku. 
 Niewiele mniej, bo 996 tys. 300 
zł, chcieliby zainwestować pomysło-
dawcy budowy Mysłowickiego 

Wodnego Placu Zabaw. Ma on nosić 
nazwę "Wszystkie dzieci nasze są" 
i powstać w Brzęczkowicach i Słu-
pnej.
 Na kwotę 350 tys. zł wyceniona 
została przez autorów realizacja 
ogólnomiejskiego projektu przewi-
dującego montaż ekologicznych, 
solarnych ławek wraz z siecią WIFI 
oraz instalacji roślinnej �ltrującej 
powietrze w kilku rejonach miasta. 
Ogólnomiejskim charakter ma także 
pomysł zorganizowania rodzinnych 

spotkań z kulturą, w formie festiwalu 
�lmowo-edukacyjnego. Jego koszt 
obliczono na blisko 47 tys. zł. 
 Głosowanie potrwa od 1 do 12 
października br. Głosy będzie można 
oddać drogą elektroniczną lub za po-
mocą tradycyjnego formularza. Wy-
niki zaprezentowane zostaną 5 listo-
pada br.  
 Przypomnijmy, że w czerwcu br. 
podpisana została umowa na zreali-
zowanie zwycięskiego projektu 
z pierwszej edycji MBO. Chodzi o 
budowę parku rekreacyjnego, czym 
zajmie się sosnowiecka �rma CEW, 
która w przetargu wyceniła wartość 
prac na blisko 1,2 mln zł. Brakującą 
kwotę 200 tys. zł dołoży magistrat. 
 Realizacja tego pomysłu napot-
kała na spore kłopoty. Po ponownym 
przeliczeniu kosztów i konsultacjach 

z autorami wniosku zapadła decyzja, 
że park powstanie na Górce Słupec-
kiej w Brzęczkowicach. Urządzone 
tam będą m. in. alejki spacerowe, 
grillowe wiaty, altanki ogrodowe, 
pergole, ławeczki i stoliki. Teren 
oświetlać będą lampy solarne. Prace 
potrwać mają do 11 grudnia br.
 W rezultacie drugiej edycji 
M B O  w y bu d ow any  z o s t an i e 
skatepark i miasteczko rowerowe 
przy ul. Piastów Śląskich w Wesołej. 
Wiosną na terenie inwestycji wyko-
nane zostały pierwsze roboty, na 
które wydano 65 tys. zł. Wykona-
niem prac projektowych zajęła się 
�rma LW Uniprojekt z Trzebini. Ich 
koszt wynosi ponad 68 tys. zł. 

Andrzej Jaworski

Który projekt zyska największe uznanie?
TRZECIA EDYCJA MBO

INWESTYCJE

Od 1 do 12 
października br. potrwa 

głosowanie w trzeciej 
edycji Mysłowickiego 

Budżetu Obywatelskiego. 
Mieszkańcy naszego 
miasta będą mieli do 

wyboru kilka projektów. 
Pomysłodawcy postawili 

w większości na rozwój 
sportu i rekreacji. Jak 

w latach ubiegłych,
 do wydania będzie kwota 

1 mln zł. Zwycięzcę 
poznamy 5 listopada br.
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Ale w koło jest wesoło(?)
ROZMOWA

Z KOMPOZYTOREM, WOKALISTĄ, WSPÓŁZAŁOŻYCIELEM 
I BYŁYM LIDEREM ZESPOŁU PERFECT, ZBIGNIEWEM
HOŁDYSEM, ROZMAWIA WIESŁAW KOSTERSKI

opowiedzieć tylko, co myśmy robili. Nie mogę 
im powiedzieć, co powinni robić. Wtedy nie 
było komórkowych telefonów, internetu, ksero-
kopiarek, ręcznie trzeba było przepisywać ulotki 
i je roznosić. Dzisiaj załatwia się takie rzeczy 
choćby SMS-em. 
 Tłumaczyłem im, że nie powinni się bać, bo 
jeżeli mają jakieś poglądy i ich nie wyrażą to 
zostaną w tym, co jest. A jeśli je wyrażą, to mają 
szansę na zmianę. Była to normalna rozmowa. 
Nie było tam, że tak powiem, instrukcji obsługi 
systemu. Spotykam się z moimi przyjaciółmi 
z opozycji - z Władkiem Frasyniukiem, czy 
Zbyszkiem Janasem, rozmawiamy i widzimy 
wyraźnie, że to co oni robili miało w sobie zna-
miona wielkiej determinacji, żeby zmienić kraj. 
A tu tej determinacji nie ma.   
 - Inni za to ją mają i zmieniają nam świat?
 - Determinacja była w dwudziestoparolat-
kach, żeby coś zrobić i zmienić Polską. I to się 
udało. Dziś młodzi ludzie tego nie mają. 
 - Co takiego się stało, że nie reagujemy na 
to, co dzisiaj się dzieje?
 - Stawia Pan pytania z domniemaniem, że 
istniejemy jacyś "my". Przecież 5 milionów ludzi 
jest zakochanych w obecnym systemie. Oni to 
my. Są katolicy, ateiści, ludzie, którzy całymi 
milionami wyjechali z Polski. Nie ma jednego 
"my". 
 - W tamtych latach podział był dość kla-
rowny. Dzisiaj jest niezwykle głęboki, to 
wszystko się mocno poszatkowało.
 - Podział istnieje zawsze, w wielu krajach 
świata. Istniał w Ameryce - w najbardziej rozwi-
jających ten kraj momentach historii. Przecież 
nie ma takiego systemu, który zadawalałby 
wszystkich. W każdym kraju, w każdym społe-
czeństwie, w każdym plemieniu, każda kon-
cepcja ma zwolenników, ale też zawsze ktoś bur-
czy po kątach, a jest większość tych, co burczą, że 
im się coś nie podoba. Jak jest choćby za dużo 
ludzi bogatych, biedni są wściekli, że też nie są 
bogaci, więc próbują wzniecić opór, protest albo 
rewolucję. Zawsze tak jest. W rodzinach dzisiaj 
nie ma szczęścia. 

 - Przyjął pan zaproszenie Mietalla do udziału 
w koncercie. Znaliście się wcześniej?
 - Nie, nie znaliśmy się. Bardzo taktownie 
zwrócił się do mnie jego przedstawiciel i po-
myślałem, dlaczego - nie. Siedziałem w domu od 
dłuższego czasu i akurat tra�li w mój dobry na-
strój. Słuchałem tego koncertu i uważam, że jest 
to bardzo dobry wykonawca, bardzo dobra mu-
zyka, miał wielu bardzo fajnych gości. To budu-
jące i wartościowe wydarzenie.     
 - W wywiadzie z zeszłego miesiąca py-
tałem Mietalla, czy to w czym dzisiaj żyjemy, 
nie jest dobrym czasem na powstanie nowej 
wielkiej fali muzycznej, która - jak m. in. kie-
dyś pańska muzyka - powie Polakom coś waż-
nego i może wstrząśnie umysłami?
 - Musi być taka potrzeba w ludziach. Prze-
cież nam nikt nie kazał grać, nikt nie mówił, że 
jest dobry czas. Po prostu graliśmy. Iluś ludzi 
w czasach komuny czuło się źle, iluś było nie-
okiełznanych - chciało grać głośno, hałaśliwie. 
I tak się stworzył pewien ruch. Teraz ja nam mó-
wić młodym ludziom, co mają robić? Myśmy 
swoją rolę spełnili. 
 - Nie ma takiej potrzeby, oczekiwania?
 - Jakby było, to młodzi ludzie, by tak grali. 
Przecież muzyka jest odzwierciedleniem stanu 
ducha narodu. Przed nami, przed Perfectem, 
w latach 70-tych śpiewał Krzysztof Krawczyk, 
Irena Jarocka, Maryla Rodowicz, Urszula Sipiń-
ska, Zdzisława Sośnicka. Naród ich uwielbiał. 
Myśmy eksplodowali, Maanam eksplodował, 
chwilę potem Republika i TSA. Okazało się, że 
młode pokolenie tego potrzebuje. Nie wiem, co 
mam powiedzieć dzisiaj.
 - Czego brakuje?
 - Nigdy nie będę wiedział czego ludzie ocze-
kują, bo każdy oczekuje przecież czegoś zupeł-
nie innego. 
 - Spotyka się Pan z młodzieżą. Takie spot-
kanie było nawet inwigilowane. O co pytają 
dzisiejsi 20-latkowie?
 - To było normalne spotkanie, jakich wiele 
odbywam z tymi, którzy o to zabiegają. Na sali 
znaleźli się młodzi ludzie, którzy zastanawiali 
się, co powinni robić w sytuacji, kiedy państwo 
w ich odczuciu staje się opresyjne. I mogłem 

Ten nasz dobry 
rock and roll
WYDARZENIE

MIETALL I JEGO GOŚCIE NA JUBILEUSZOWYM KONCERCIE

miast. Chciałem, by wszyscy czuli się dumni, że 
w Mysłowicach było trochę prawdziwego rock and 
rolla.
 - Na Rynku dawno nie było takiego klimatu, 
mogę wręcz stwierdzić, że panowała domowa 
atmosfera - dodaje muzyk. - Wszyscy dobrze się 
bawili i byli uśmiechnięci. Jestem chłopakiem 
z Mysłowic, znam w tym mieście wielu ludzi 
i każdą dzielnicę. Kocham to miasto. Chciałem, 
żeby ten koncert był inny, wyjątkowy.  
 Zaraz po sobotnim koncercie media obiegła 
informacja, że Zb. Hołdys wraca na scenę. Pi-
sano, że tego wieczoru znalazł dobrą energię na 
mysłowickim Rynku. 
 - Jak się poczułem, gdy w poniedziałek 
wszystkie największe portale w Polsce ogłosiły, że 
Hołdys zdecydował się na come back na moim ju-
bileuszu? - zastanawia się Mietall. - Dzwonili 
znajomi, otrzymałem dużo SMS-ów z gratulacja-
mi, niektórzy trochę żartowali, że wskrzesiłem 
Hołdysa. Mysłowice to miasto rocka, muzyki i to 
był zapewne efekt tego wyjątkowego klimatu. On 
też tu to poczuł! To był wyjątkowy wieczór 
i dziękuję wszystkim.

(kos) 

a bene�s Mietalla przyjechali znako-Nmici goście. Wśród nich Katarzyna No-
sowska i Zbigniew Hołdys, legenda pol-

skiego rocka, współzałożyciel, lider, kompozytor 
i gitarzysta Perfectu, który zaśpiewał piosenkę 
"Znikam" oraz - razem z Mietallem - świetny 
utwór "Stalker".   
 Mietall doskonale czuł się wśród swoich 
przyjaciół. U boku miał Pawła Krawczyka z zes-
połu Hey, Titusa z Acid Drinkers, Tomasza Bre-
sia z October's Children. Zagrał Marcin Pełka 
i Piotr Pałka z zespołu Menippe oraz Negatyw 
w oryginalnym składzie z Mietallem, Darkiem 
Kowolikiem, Afganem i Rafałem Pożogą. To 
właśnie z D. Kowolikiem muzyk założył zespół 
Negatyw przed 20 laty.  
 - Ostanie dwa miesiące były dla mnie bardzo 
nerwowe, nie często gram w swoim mieście, 
ostatni raz 6 lat temu - opowiada Mietall. - Ba-
łem się dosłownie o wszystko. To był największy 
koncert na Rynku od wielu lat, chciałem żeby 
wszystko wyszło, jak sobie zaplanowałem. Byli 
przyjaciele, znajomi, sąsiedzi, rodzina i ludzie, 
których często spotykam na ulicach naszego 

Tego należało się spodziewać. 
Jubileuszowy koncert Mietalla 

Walusia, twórcy Negatywu, 
współtwórcy grupy Lenny 

Valentino i Penny Lane, stał się 
w Mysłowicach muzycznym 
wydarzeniem ostatnich lat.

 8 września Rynek uniosły 
rockandrollowe rytmy, wprawiając 

publiczność w stan ekstazy. 
Niewzruszone pozostały tylko 

historyczne postaci spoglądające 
na miasto z majestatycznych 

portretów. 
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Staż zawodowy w Hiszpanii

25 sierpnia br. pierwsza 
grupa uczniów Centrum 

Kształcenia Zawodowego 
i Ustawicznego wyjechała 

na staż do Hiszpanii. Kolejne 
dwa wyjazdy na Półwysep 

Iberyjski zaplanowano 
w następnych miesiącach. 

W sumie skorzysta z nich 59 
uczniów. Całość praktyk 

zawodowych obejmuje 
projekt pn. Dobre 

kwalifikacje kluczem do 
przyszłego sukcesu.

EDUKCJA

ierwszą 24-osobową grupę mło-Pdzieży stanowili uczniowie, którzy 
zdobywają zawód technika infor-

matyka, technika hotelarstwa oraz tech-
nika obsługi turystycznej. Z Krakowa 
wszyscy udali się samolotem do Malagi, 
a stamtąd do Granady. Młodzieży towarzy-
szyło dwóch nauczycieli. 4-tygodniowy 
staż zakończył się 21 września br.
 Następnego dnia w podróż do Hisz-
panii wybrało się kolejnych 24 uczniów. 
Tym razem jest to młodzież poznająca 
sztukę zawodu technika logistyka i tech-
nika elektryka. Na 27 października br. 

zaplanowano natomiast początek praktyk 
zawodowych dla przyszłych informatyków 
i pracowników obsługi turystycznej.

 

 

 Ze strony hiszpańskiej partnerem pro-
jektu jest �rma Mobility Eurpean Projects 

Granada, która ma duże doświadczenie 
w organizacji praktyk zawodowych w swo-
im kraju. Z jej pomocy skorzysta łącznie 59 
uczniów CKZiU, którzy przed wyjazdami 
uczestniczyli w zajęciach z języka hisz-
pańskiego oraz angielskiego branżowego.   
 Dodajmy, że od 1 września br. w Cen-
trum Kształcenia Zawodowego i Ustawicz-
nego uczy się 587 młodych ludzi. Wśród  
proponowanych zawodów jest m. in. tech-
nik informatyk, technik pojazdów samo-
chodowych oraz technik hotelarstwa. 
W tym roku wprowadzony został nowy 
kierunek - technik żywienia i usług gastro-
nomicznych.

Andrzej Jaworski 

UCZNIOWIE CKZIU ZDOBYWAJĄ DOBRE KWALIFIKACJE

 Prosta w swym charakterze litera "M" 
została opracowana w taki sposób, że koja-
rzy się m. in. z sercem i matematycznym 
znakiem większości. Pozwala to, przy 
niewielkich zmianach logotypu, na opi-
sywanie wielu sfer działalności metropolii 
m. in. transportu publicznego, ochrony 
środowiska i gospodarki.  
 Na konkurs napłynęło 140 prac. Do 
drugiego, �nałowego etapu komisja za-
kwali�kowała pięć najlepszych. Zwy-
ciężyło opracowanie Atelier Szewski Paweł 
Miszewski. Każdy �nalista otrzymał 3 tys. 
zł, zwycięzca dodatkowe 17 tys. zł. 10 wrze-
śnia br. wybór zatwierdzony został przez 
Zarząd GZM, a następnie zaprezentowany 
na sesji Zgromadzenia Metropolii.

(W.K.)
  

Litera "M" w wielu kontekstach

METROPOLIA MA SWOJE LOGO

Niepodległa na plakacie

 W rywalizacji mogą uczestniczyć uczniowie szkół 
podstawowych klas szóstych, siódmych i ósmych. Ich zadaniem 
będzie wykonanie plakatu w dowolnej technice w formacie A3 
o tematyce związanej z setną rocznicą odzyskania niepodle-
głości przez Polskę. 
 Prace opatrzone metryczką z imieniem i nazwiskiem 
autora, jego wiekiem oraz nazwą szkoły można przesłać pocztą 
lub dostarczyć osobiście do MBP przy ul. Strumińskiego. 
Współzawodnictwo wśród uczniów jest jednym z elementów 
projektu biblioteki pt. Jest taki kraj … Niepodległy, który zwy-
ciężył w konkursie ogłoszonym na 100-lecie niepodległości 
przez Fundację BGK im. J.K. Steczkowskiego.

(kos)

KONKURS PLASTYCZNY MIEJSKIEJ 
BIBLIOTEKI PUBLICZNEJ

We wrześniu br. Miejska Biblioteka Publiczna 
ogłosiła konkurs plastyczny dla młodzieży 
szkolnej pn. Nasza niepodległa. 
Na laureatów czekają trzy nagrody główne 
i wyróżnienia. Termin nadsyłania prac mija 
6 listopada br.

 OŚWIATA

DO 10 PAŹDZIERNIKA BR. SKŁADANIE 
WNIOSKÓW

Stypendia 
dla najlepszych

 
Stypendia obejmuje mysłowicki program wspierania edukacji 
uzdolnionych dzieci i młodzieży, który Rada Miasta przyjęła 
swoją uchwałą w maju 2015 roku. 
 Wnioski zgłosić mogą rodzice lub opiekunowie prawni 
uczniów, dyrektorzy szkół, placówek oświatowych, instytucji 
kultury i sportu, radni miejscy oraz przedstawiciele organizacji 
pozarządowych.

(A.J.) 

Do 10 października br. magistrat 
przyjmuje wnioski o stypendia uznaniowe 
dla najlepszych uczniów szkół 
podstawowych (od klas szóstych) 
oraz ponadpodstawowych. Przyznaje się 
je w dziedzinie naukowej, sportowej
i artystycznej.

SZKOLNICTWO

REGION

Górnośląsko-Zagłębiowska 
Metropolia ma od 7 

września br. swoje logo 
- stylizowaną literę "M" 

w kształcie budzącym liczne 
skojarzenia i konteksty. 
Pomysł wybrany został 

spośród pięciu finałowych 
projektów 

międzynarodowego 
konkursu na opracowanie 

logotypu metropolii.

fot.pixabay

Z�praktyk�
zawodowych�

w�hiszpańskiej�Granadzie�
skorzysta�59�uczniów�
Centrum�Kształcenia�

Zawodowego
�i�Ustawicznego
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Trzy lata Mysłowickiej Rady Seniorów

Mysłowicka Rada Seniorów, 
wybrana przez mieszkańców 

w wyborach bezpośrednich, 
działa w naszym mieście 

od 2015 roku. W tym czasie 
zainicjowała 

i przeprowadziła wiele 
projektów skierowanych 

do najstarszych 
mieszkańców Mysłowic. 

Seniorów wspierają władze 
miasta.

GMINA

ista tego, co dzięki staraniom rady Ludało się zrobić jest bardzo długa. 
Warto wspomnieć zwłaszcza o zor-

ganizowanych dniach seniora oraz realizo-
wanym do 2019 roku programie walki 
z boreliozą. W jego ramach wykonano już 
ponad 1000 testów przesiewowych wykry-
wających zakażenie tą chorobą. Magistrat 
przeznaczył na ten program z budżetu 
miasta blisko 275 tys. zł.
 Jednym z ważniejszych elementów 
programu polityki zdrowotnej są także 
prowadzone od kilku lat bezpłatne szcze-
pienia ochronne przeciwko wirusowi gry-
py dla osób powyżej 60 rok życia. Na tego-
roczną akcję magistrat przeznaczył 42 tys. 
zł. 40 proc. tej kwoty zrefunduje NFZ. 

 Przypomnijmy, że z programu "Wy-
przedź grupę" będzie mogło skorzystać 800 
seniorów, którzy - bez wcześniejszych zapi-
sów - zgłoszą się do przychodni „Unii Brac-
kiej” przy ul. Świerczyny 5, Szopena 54 
i Osmańczyka 4.

 

 Wśród starszych osób przyjęła się "Ko-
perta życia", którą miasto przekazuje im od 
grudnia 2016 roku. Koperta w formie wy-
pełnionej karty informacyjnej ułatwia ra-
townikom medycznym dostęp do ważnych 
informacji na temat zdrowia osób w po-
deszłym wieku. 
 W mieście działają ośrodki wsparcia 
dla seniorów - Dom Dziennego Pobytu 
„Złota jesień” i Dzienny Dom „Senior 
- Wigor”. Miejski Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej organizuje program "Wakacje dla 

seniorów" oraz cykliczne konferencje „Se-
nior naszych czasów”. Dużym wsparciem 
były porady o zasadach zachowania bez-
pieczeństwa w starszym wieku i unikania 
przestępstw.
 Rada Seniorów współpracuje stale 
z Młodzieżową Radą Miasta, która zaofe-
rowała osobom starszym porady kompute-
rowe. Seniorzy korzystają także z licznych 
zniżek, które wprowadził dla nich m. in. 
Mysłowicki Ośrodek Kultury, Muzeum 
Miasta Mysłowice i Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji. 
 Ostatnio Straż Miejska zaproponowała 
autorski program pn. Usłysz - reaguj, który 
polega na nauce bezpiecznych zachowań 
w sytuacjach zagrażających osobom star-
szym. Seniorzy otrzymają alarmy osobiste 
- niewielkie urządzenia, które w razie po-
trzeby, po odbezpieczeniu, emitują głośny 
dźwięk.   
 13 i 14 września br. w salach Central-
nego Muzeum Pożarnictwa odbyła się już 
siódma konferencja z cyklu "Senior na-
szych czasów", w której uczestniczyło bli-
sko 200 osób. Jej główny temat zawierało 
hasło: zrozumieć starość. Odbył się także 
tradycyjny bal seniora, któremu patronuje 
prezydent miasta Edward Lasok.  

(W.B.)
 

MAGISTRAT UŁATWIA ŻYCIE OSOBOM W PODESZŁYM WIEKU

 Ważnym punktem uroczystości było 
także złożenie ślubowania przez grupę 
nowych strażników miejskich. Formacja 
potrzebuje rąk do pracy m.in. za sprawą 
nowych obowiązków, związanych z obsłu-
gą 24-godzinnego monitoringu. Od kilku 
miesięcy inteligentny monitoring czuwa 
nad bezpieczeństwem w mieście. 
  Strażnicy miejscy obchodzili swoje 
święto w towarzystwie   przedstawicieli 
mysłowickiego samorządu, służb mundu-
rowych oraz licznie przybyłych gości.

(A.E.)

WYDARZENIE

Czuwają nad naszym bezpieczeństwem

ŚWIĘTO STRAŻY MIEJSKIEJ

Rower oznakują 
w komendzie

 Akcja prowadzona będzie od kwietnia do października, 
kiedy najwięcej mieszkańców korzysta z jednośladów. Ucze-
stniczyć w niej będą też funkcjonariusze policji. Oznakowania 
mogą dokonać osoby dorosłe. Niepełnoletni mogą to uczynić je-
dynie w towarzystwie rodziców, opiekuna prawnego lub innej 
pełnoletniej osoby.
  Właściciele rowerów powinni posiadać przy sobie doku-
ment tożsamości, dowód zakupu lub kartę gwarancyjną jedno-
śladu. Grawer wykonywany jest bezpłatne. Rowery muszą być 
oczywiście sprawne, zapewniając bezpieczny i prawidłowy 
udział w ruchu drogowym. 

        
(K.J.)

OD KWIETNIA DO PAŹDZIERNIKA 
PRZYSZŁEGO ROKU

Od przyszłego roku w mysłowickiej 
komendzie Straży Miejskiej 
przy ul. Strażackiej 7, w każdą pierwszą 
sobotę miesiąca od godz. 10.00 do 13.00, 
będzie można oznakować swój rower.

AKCJA

W POŁUDNIOWYCH DZIELNICACH 
MYSŁOWIC

Dyżury dzielnicowych

 
 W Brzezince przyjmuje dzielnicowy asp. szt. Radosław Gar-
ski, który pełni dyżur w każdy wtorek od godz. 18.00 do 19.00. 
w budynku Szkoły Podstawowej nr 10 przy ulicy Reja 28.
 W Wesołej i Ławkach uwagi zgłaszać można do asp. szt. 
Adama Ryszki. Pełni on dyżur w pierwszą i trzecią środę 
miesiąca od godz. 11.00 do 12.00 oraz drugą i czwartą środę 
miesiąca od godz. 17.00 do 18.00 w Szkole Podstawowej nr 15 
przy ulicy Piastów Śląskich 8.
 W Krasowach dzielnicowym jest st. sierż. Łukasz Paździora, 
który dyżuruje w pierwszy i trzeci czwartek miesiąca w godzi-
nach od 18.00 do 19.00 w ZSP nr 4 przy ulicy PCK 209B. 

(ANB)

Mysłowicka policja, wychodząc naprzeciw 
oczekiwaniom mieszkańców 
południowych dzielnic miasta, uruchomiła 
dyżury dzielnicowych, by poprawić tam 
stan bezpieczeństwa. Na zgłoszenia 
mieszkańców czeka trzech dzielnicowych. 

BEZPIECZEŃSTWO

7 września br. 
strażnicy miejscy obchodzili 

swoje święto. Podczas 
uroczystej odprawy, która 

odbyła się w komendzie 
Straży Miejskiej, prezydent 

Mysłowic Edward Lasok 
wręczył wyróżnienia 

oraz awanse na wyższe 
stanowiska służbowe.

Jednym�z�ważniejszych�
elementów�programu�polityki�
zdrowotnej�są�prowadzone�od�
kilku�lat�w�mieście�bezpłatne�

szczepienia�ochronne�przeciwko�
wirusowi�grypy�dla�osób�powyżej�

60�rok�życia.
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Burzliwy przebieg miał 
muzealny Czwartek

 (6 września br.), podczas 
którego otwarto wystawę 

„Sąsiedzi – o jednej 
z najtrwalszych granic 

w Europie. Na wschodniej 
rubieży Górnego Śląska”, 

przygotowaną przez Dom 
Współpracy Polsko

-Niemieckiej. 

szystko za sprawą kon-Wtrowersyjnych opinii 
gościa czwartkowego 

wieczoru Dariusza Dyrdy, redak-
tora naczelnego „Ślůnskiego Caj-
tungu” i tygodnika „Echo”, który 
wygłosił referat o historii granic 
Śląska pn. Przemsza, miejsce styku 

wchodu i zachodu. Sformułowane 
tezy wywołały gorącą dyskusję 
o historii naszego regionu.
 Kolejny czwartkowy wieczór 
(4 października br.) poświęcony 
będzie 70 rocznicy śmierci kard. 
Augusta Hlonda. Wykład pt. 
„Kard. August Hlond ze śląskiej 

rodziny – o rodzinie” wygłosi se-
nator Czesław Ryszka. Otwarta zo-
stanie wystawa „August Hlond 
– Prymas z Mysłowic (1881-
1948)".

(A.J.)

Gorąco nad historyczną granicą

MUZEALNY CZWARTEK

WYDARZENIE

Z niezwykle ciepłym 
przyjęciem spotkały się 

trzy koncerty z cyklu 
"Mysłowickie Wieczory 

z Muzyką", prezentujące 
wybitne dzieła muzyczne. 

Dwa z nich stały się 
asumptem do 

przeprowadzenia zbiórki 
pieniędzy z akcji 

charytatywnej "Śląskie 
dzieciom z Aleppo". 

Zebraliśmy ponad 
3 tys. zł.

 września w koncercie pn. 

9Słowem i muzyką opowie-
dziane "Bajki" ks. Mieczy-

sława Malińskiego czytał aktor 
Maciej Zakościelny, któremu to-
warzyszył Krakowski Kwintet 
Dęty. 16 września w spektaklu 
"Zacznij od Bacha" wystąpił orga-
nista Władysław Szymański, 
rektor AM w Katowicach.
 Podczas obu koncertów (no-
s i ł y  o n e  d o d a t k o w y  t y t u ł 
"ALEPPOmagamy") zorganizowa-

nych w kościele pw. Najświętszego 
Serca Pana Jezusa, przeprowadzo-
no zbiórkę pieniędzy z akcji chary-
tatywnej "Śląskie dzieciom z Alep-
po". Mysłowiczanie po raz kolejny 
okazali swoją hojność - zebrano 
ponad 3 tys. zł. Pieniądze prze-
kazane będą na budowa centrum 
pomocy dla dzieci ze zniszczonego 
wojną syryjskiego miasta Aleppo.

 23 września gościliśmy na-
tomiast Mietka Szcześniak w re-
pertuarze opartym na latynoskich 
aranżacjach. Wokalista zaśpiewał 
piosenki ze swojej najnowszej 
płyty, skomponowane do tekstów 
ks. Jana Twardowskiego.

(W.K.)

 

Dar serca, słowa i piosenki

KONCERTY I AKCJA "ALEPPOMAGAMY"

MUZYKA
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Nowy sezon Klubu 100 Pociech

 Jak zwykle nie zabraknie muzycznych 
zabaw i wspólnego tworzenia podczas zajęć 
artystycznych. Jedną z przygotowanych nowo-
ści jest przygoda z językiem angielskim. Ucze-
nie w oparciu o interesujące, nie schematyczne 
metody, może okazać się dobrym fundamen-
tem do późniejszego, pełniejszego poznawania 
tego języka.

Właśnie zainaugurował kolejny 
sezon, działający przy 

Mysłowickim Ośrodku Kultury, 
Klub 100 Pociech. Dzieci i ich 

rodzice będą kontynuować 
program znany im

 z poprzednich sezonów
 oraz nowy, wzbogacony

 o ciekawe propozycje.

MOK

Mysłowickie święto plonów

WYRÓŻNIENIA DLA ROLNIKÓW, HODOWCÓW I DZIAŁKOWCÓW

WIECZÓR DOBREJ MUZYKI 

 Coroczne święto plonów było okazją, żeby 
docenić ciężką pracę hodowców i rolników, głów-
nie z Dziećkowic, Krasów i Ławek, najbardziej 
zielonych dzielnic Mysłowic. Za wysiłek podzię-
kował im prezydent miasta Edward Lasok.
 Uroczystości rozpoczęła msza w kościele 
pw. Wszystkich Świętych. Potem był przemarsz 
barwnego korowodu pod siedzibę OSP, gdzie na 
mysłowiczan czekało wiele atrakcji. Zanim je-
dnak na dobre rozpoczęła się zabawa, na scenie 
pojawiło się kilkunastu rolników, hodowców 
i działkowców wyróżnionych m. in. za najładniej-
szy ogród i działkę

DOŻYNKI

Było tradycyjnie jak co roku
 - msza, barwny korowód, 

koncerty, zabawa oraz konkurs na 
najlepszy żur w mieście. 

9 września br. w Dziećkowicach 
odbyły się miejskie dożynki.  Ogłoszono także tegorocznego zwycięzcę 

konkursu na najsmaczniejszy swojski żur, trady-
cyjną potrawę z menu mysłowickich lokali ga-
stronomicznych. Laur zdobył po raz kolejny 
Eugeniusz Starzak z �rmy Hajdi. Drugie miejsce 
zajęła restauracja "Florian".
 Licznie przybyli na miejskie dożynki miesz-
kańcy miasta uczestniczyli w dobrej zabawie. 
Były występy uczniów z mysłowickich szkół, za-
prezentowała się orkiestra dęta z Dziećkowic 
i zespół regionalny "Dziećkowiczanki". Zagrały 
i zaśpiewały zespoły Hanys Band oraz De Silvers. 
Dzieci mogły poszaleć na dmuchańcach, wziąć 
udział w grach i zabawach przygotowanych przez 
Mysłowicki Ośrodek Kultury.                       (A.B.)

 Koncert odbędzie się 17 listopada br. o godz. 
19.00. Artystka zaśpiewa piosenki, które opowia-
dają m.in. o ziemi utraconej i obiecanej. Teksty 
w większości są autorstwa wokalistki. Muzykę 
skomponowali: Marcin Macuk (Hey), Barbara 
Wrońska i K. Groniec.
 Artystka zadebiutowała w latach 90-tych 
ubiegłego wieku główną rolą w musicalu "Metro". 
W 2000 roku wydała pierwszą płytę „Mężczyźni”, 
z której pochodzić będzie kilka piosenek wyko-
nanych w MOK-u. Bilety są w cenie 40 zł. 

(NA)

Katarzyna Groniec
i jej „Ach!”

Mimo, że jej koncert 
w Mysłowickim Ośrodku Kultury 
zapowiadanyjest na listopad, już 
teraz warto zarezerwować czas 
by, się na niego wybrać. Chodzi 

o recital Katarzyny Groniec, która 
wystąpi z piosenkami ze swojej 

ostatniej płyty „Ach!”

ATRAKCYJNE ZAJĘCIA, ZABAWY I NAUKA

STAŁA EKSPOZYCJA 
W CENTRALNYM MUZEUM 
POŻARNICTWA

 Motopompa, jak mało który sprzęt strażacki, 
związana jest z powszechnym rozwojem świato-
wego gaśnictwa. Pojawiła się niemal 100 lat temu, 
zastępując ręczne sikawki, i jeszcze do niedawna 
służyła strażakom. Po niej, wraz z samochodami 
gaśniczymi, nadeszła era autopomp.
 Stałą wystawę, przygotowywaną od roku, 
otwarto jednocześnie z ekspozycją plakatów z lat 
60-, 70- i 80-tych ubiegłego stulecia poświęco-
nych problematyce przeciwpożarowej. Wśród 
nich są dzieła m. in. Karola Śliwki. Plakaty oglą-
dać można w CMP do końca listopada br. 

 (kos) 

KONCERT

Kody ikon

neosakralną, malarstwem, gra�ką, projekto-
waniem gra�cznym, pisaniem ikon w układzie 
kodu QR. Jego prace znane są w wielu krajach 
m.in. w Czechach, Niemczech, Walii i Watyka-
nie. Wystawa czynna będzie do końca września 
br.                                                    

            (A.B.)

 

 

Tę wystawę dobrze jest 
oglądać ze… smartfonem. 

Przy jego pomocy poznamy 
ukryte oblicze niecodziennych 

ikon autorstwa Grzegorza 
Tomasiaka.

GALERIA M2

WYSTAWA PRAC GRZEGORZA TOMASIAKA

Motopompa 
- wielki oręż 
strażaka

 WYDARZENIE

Ekspozycję Centralnego 
Muzeum Pożarnictwa 

w Mysłowicach powiększyła, 
otwarta we wrześniu br., stała 

wystawa pn. Motopompy 
w dziele motoryzacji polskich 

straży pożarnych. Towarzyszy jej 
wernisaż plakatu o tematyce 

przeciwpożarowej.

 Spotkania w klubie przeplatane będą cza-
sem na zdrowe przekąski. Jeśli pogoda będzie 
sprzyjać, na zielonym podwórku obok siedziby 
MOK-u przy ul. Grunwaldzkiej 7, stworzona 
zostanie rodzinna strefa relaksu.
 Zainteresowani udziałem w Klubie 100 
Pociech (wstęp wolny) mogą dzwonić pod 
numer: 575-130-979.

 (B.C.)

 Ekspozycja w Galerii M2 Mysłowickiego 
Ośrodka Kultury  przedstawia ikony z zapisa-
nymi na nich kodami. Niektóre sceny zasłonię-
te są układem kwadratów, które kryją w sobie 
temat z księgi Starego lub Nowego Testamentu. 
Taki kod daje się w pełni odczytać przez apli-
kację na smartfonie.
 Grzegorz Tomasiak zajmuje się sztuką 

fot.wikipedia
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Na zboczach Manaslu

     Wyprawa na Manaslu (8156 m) nie ma je-
dnak na celu zdobycia tej góry. Najwa-
żniejszym zadaniem będzie skompletowanie 
i jak najlepsze przygotowanie ekipy himala-
istów do ataku na K2 (8611 m) w sezonie 
2019/2020. To jedyny ośmiotysięcznik spośród 
14, który nie zdobyto zimą. Manaslu jest 
pierwszym z czterech etapów przygotowań do 
zimowego wejścia na K2.  

     Pierwszą najważniejszą górą, jaką zdo-
był P. Głowacki po założeniu rozrusznika ser-
ca, jest Kilimandżaro. Na jej zboczu, zaraz po 
zejściu ze szczytu, postanowił sięgnąć po ko-
ronę Ziemi - 9 najwyższych szczytów wszyst-
kich kontynentów. Jest w połowie drogi.  
    Oprócz Kilimandżaro, zdobył Mont Blanc 
w Europie, Elbrus na Kaukazie oraz McKinley 
na Alasce. Nieudanie atakował Aconcaguę 
w Ameryce Południowej - wycofał się z powo-
du burzy śnieżnej i kłopotów zdrowotnych. 
W tym roku zamierzał wejść na Mont Everest, 
najwyższy szczyt świata, ale plany pokrzyżo-
wały trudności �nansowe.

(W.K.)

     Piotr Głowacki, alpinista 
i podróżnik, jest członkiem 

8-osobowej polskiej wyprawy, 
która wyruszyła na Manaslu, 
szczyt w północnym Nepalu. 

Mysłowiczanin wspina się 
na najwyższe góry świata 

z rozrusznikiem serca. 
W planach ma zdobycie 

korony Ziemi.

PODRÓŻE

Powrót do artystycznych korzeni

FILIA MOK W DAWNYM KINIE "ZNICZ"

PIERWSZA AKCJA "SPACER 
Z CZWORONOGIEM"

 Przed publicznością zaprezentuje się Kinga 
Ursoń, jedna z najzdolniejszych wykonawczyń 
poezji śpiewanej na Śląsku, laureatka wielu na-
gród, na co dzień aktorka Teatru Podtekst. Przy 
fortepianie towarzyszyć jej będzie mysłowicki 
pianista Piotr Nowatkowski.
 Do sal dawnego kina powróci klimat starych 
seansów �lmowych. Głównym wydarzeniem 
sobotniego wieczoru będzie bowiem projekcja 
�lmu niemego pochodzącego ze zbiorów Filmo-
teki Narodowej, przy akompaniamencie impro-

WYDARZENIE

W sobotę, 13 października br., 
otwarta zostanie po 

wielomiesięcznej modernizacji 
filia Mysłowickiego Ośrodka 

Kultury przy ul. Laryskiej 5, 
w dawnym kinie "Znicz". Ożyje 

miejsce owiane nutą sentymentu. 

wizowanej na żywo muzyki. Smaczku dodaje 
fakt, że �lm będzie emitowany w klasycznym wy-
daniu - z 35-milimetrowej taśmy. 
 Jak zapowiadają animatorzy kultury w na-
szym mieście, �lia MOK-u pełnić ma rolę kino-
teatru. Kino i teatr są przecież wpisane w tradycje 
kulturalne tego miejsca. I MOK zamierza je kon-
tynuować, zapraszając do współpracy szerokie 
grono wykonawców i twórców.

(kos)  

    Sprawnością w ratowaniu ludzkiego zdrowia
i życia popisywały się psy należące do grupy po-
szukiwawczo-ratowniczej OSP w Dąbrówce Ma-
łej. O współpracy z czworonogami opowiadali 
przedstawiciele Leśnego Pogotowia w Mikołowie. 
Zaprezentowano także pokaz tresury. Strażnicy 
miejscy zorganizowali natomiast konkurs 
samoobrony.
    Spacer w Wesołej był przede wszystkim okazją 
do zadbania o zdrowie naszych Azorów. Ich za-
szczepieniem i bezpłatnym zaczipowaniem zajęli 
się weterynarze z Centrum Zdrowia Zwierząt 
"Silvet" w Mysłowicach, którzy udzielili także wie-
lu cennych porad. Dzieci miały okazję skorzystać 
z dmuchańców, dla dorosłych przygotowano spo-
tkanie z Husarią Mysłowice.

    (W.K.)

Zaczipowany Azor

PIOTR GŁOWACKI Z HIMALAISTAMI W NEPALU

TEN NUMER TELEFONICZNY 
WARTO ZAPAMIĘTAĆ

  Możemy przekazywać im informacje o zaob-
serwowanym niebezpieczeństwie i groźnych sy-
tuacjach: pożarach, katastrofach, wypadkach 
drogowych, awariach m. in. wodociągów i sieci 
energetycznych, uszkodzeniach jezdni, bójkach 
i kradzieżach. Każdy sygnał jest analizowany 
i przekazywany dalej właściwym służbom.
    Centrum, które zapewnia szybki przepływ 
informacji na potrzeby zarządzania kryzysowego, 
wykonuje liczne ważne zadania. Współpracuje 
m. in. z podobnymi centrami organów admini-
stracji publicznej oraz służbami prowadzącymi 
akcje ratownicze, poszukiwawcze i humanitarne.

    (A.J.)     

MCZK, słucham!

    W sobotę, 22 września br., 
zorganizowana została po raz 

pierwszy w naszym mieście akcja 
pn. Spacer z czworonogiem. 

Właściciele psów spotkali się na 
Rynku w Wesołej, po czym wybrali 

się na spacer ul. Norwida 
i Kryształową na boisko 

KS "Górnik", gdzie odbyły się 
liczne pokazy i szkolenia.

MIASTO

Najlepszy kierownik dzielnicowych

niu testu z ogólnej wiedzy policyjnej oraz spe-
cjalnie zaaranżowanych wydarzeniach sytua-
cyjnych.
 Najlepszym dzielnicowym w woj. śląskim 
został sierż. sztab. Kamil Przewieźlik z komen-
dy w Cieszynie, który wyprzedził st. sierż. 
Adriana Piechulskiego z komendy w Zawierciu 
oraz asp. Tomasza Bojanka z komendy w My-
szkowie.
 Asp. sztab. P. Dąbrowski z Mysłowic wraz 
ze zdobywcami dwóch pierwszych miejsc 
wśród dzielnicowych będzie reprezentował 
śląskich policjantów w ogólnopolskim �nale 
konkursu, który potrwa od 23 do 26 paździer-
nika br. w Szkole Policji w Katowicach.

 (A.B.)

We wrześniu br. zakończone 
zostały wojewódzkie eliminacje 

XI Ogólnopolskich Zawodów 
Policjantów Dzielnicowych 

pn. Dzielnicowy Roku. Wśród 
zwycięzców jest asp. sztab. 

Przemysław Dąbrowski 
z Komendy Miejskiej Policji 

w Mysłowicach, który został 
najlepszym kierownikiem 

dzielnicowych.

KONKURS

WOJEWÓDZKI FINAŁ POLICYJNYCH ZAWODÓW

BEZPIECZEŃSTWO

    Numer telefonu jest 
następujący: (32) 316-00-40 

lub 41. Działa całą dobę. 
Pod nim zgłaszają się dyżurni 

Miejskiego Centrum 
Zarządzania Kryzysowego 

w Mysłowicach, którzy
 przyjmują sygnały 

mieszkańców o wszystkich 
nietypowych wydarzeniach 

w mieście.

 Uczestnicy zawodów musieli wykazać się 
wieloma umiejętnościami praktycznymi. Brali 
udział w rywalizacji strzeleckiej, rozwiązywa-
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Biegacze na start

 Podobnie jak w latach ubiegłych, biegacze 
będą mieli do pokonania trasę, która poprowa-
dzi ul. Rudnickiego, Jastruna, Wielką Skotnicą, 
1000-lecia PP, Jodłową, Janowską, Partyzantów 
i Stadionową. Start i metę wyznaczono na pla-
cu obok Hali Widowiskowo-Sportowej 
MOSiR-u na Bończyku.
 Organizatorzy zaplanowali także biegi dla 
dzieci i młodzieży, które rozegrane zostaną na 
terenach wokół hali dystansie 400 i 800 
metrów.                                                     (W.K.)

3 listopada br. odbędzie się 
w Mysłowicach 26. Memoriał 

Jerzego Chromika, olimpijczyka, 
mistrza Europy i rekordzisty 

świata. Uczestnicy biegu 
głównego, zarówno panie jak 
i panowie, rywalizować będą 

na dystansie 10 km.

WYDARZENIE

Nowy sezon i nowe emocje

17. EDYCJA MŁODZIEŻOWYCH BIEGÓW PRZEŁAJOWYCH

MIĘDZYNARODOWY BIEG 
ULICZNY W JAWORZNIE

 W tym roku młodzi zawodnicy uczestniczyć 
będą w czterech przełajach. Zaplanowano je na 
soboty - 6, 13, 20 i 27 października. Gdyby w tym 
czasie nie dopisała aura, przeniesione zostaną na 
10 lub 17 listopada. Trzy przyszłoroczne biegi od-
będą się w marcu i kwietniu.
 Dziewczęta i chłopcy rywalizować będą 
w pięciu, a nie jak w poprzednich latach, czterech 
kategoriach wiekowych na dystansach: 200, 300, 
400 i 800 metrów. W przypadku roczników od 

PRZEŁAJE

6 października br. rozegrane 
zostaną pierwsze zawody 

17. edycji młodzieżowych biegów 
przełajowych dla dzieci 

i młodzieży szkolnej. Impreza 
odbywa się w cyklu jesień/wiosna 

i obejmować będzie siedem 
biegów dziewcząt i chłopców 

w kilku kategoriach wiekowych. 
2003 do 2005 biegi liczyć będą 800 metrów dla 
dziewcząt i 100 metrów dla chłopców.
 W poprzedniej edycji przełajów uczestniczy-
ło 258 uczennic i 224 uczniów. Dla porównania 
- na starcie pierwszych zawodów w sezonie 
2002/2003 stanęło łącznie 278 uczniów szkół 
podstawowych, gimnazjalnych i ponadgimna-
zjalnych. 

(kos)   

 J. Morawska wystartowała w biegu na dystan-
sie 9 km z udziałem 135 biegaczy, zajmując trzecie 
miejsce w rywalizacji pań. W biegu uczestniczyło 
60 kobiet. Nasza reprezentantka zwyciężyła 
w swojej kategorii wiekowej - 16-19 lat.
   W biegu głównym na 15 km P. Szreniawa zajął 
ósmą lokatę spośród 438 biegaczy. Był najlep-
szym wśród reprezentantów Polski, wyprzedzili 
go Kenijczycy, Ukraińcy i Marokańczyk. Wygrał 
też rywalizację w swojej kategorii wiekowej, naj-
młodszych biegaczy (16-19 lat).                     (kos) 

    

Mysłowiczanie
wśród najlepszych

Julia Morawska, uczennica 
trzeciej klasy II LO, oraz Paweł 

Szreniawa, tegoroczny absolwent 
I LO, znaleźli się wśród 

najlepszych zawodników 
23. międzynarodowego biegu 

ulicznego rozegranego 
we wrześniu br. w Jaworznie.

26. MEMORIAŁ JERZEGO CHROMIKA

BARTOSZ FETLER NAJLEPSZY 
WŚRÓD NAUCZYCIELI

    Nasz reprezentant radził sobie doskonale na 
wymagających górskich trasach. O blisko 2 minu-
ty wyprzedził drugiego na mecie nauczyciela 
z woj. świętokrzyskiego i o 5 minut zawodnika 
z woj. małopolskiego. 
    Wyścigi rozegrane zostały w Myślenicach pod-
czas wakacyjnej edycji maratonów rowerowych 
Kellys Cyklokarpaty. Ich współorganizatorem był 
Związek Nauczycielstwa Polskiego.

(W.K.) 

Mistrz jazdy 
po górach

BIEGI KOLARSTWO

Rywalizacja pod siatką

 Wśród młodziczek pierwsze miejsce wy-
walczyła drużyna SMA Solna Wieliczka, na-
tomiast wśród kadetek - WTS Solna Wieliczka 
I. Najlepszymi zawodniczkami turnieju zosta-
ły: Aleksandra Walczak z MKS Dwójka Za-
wiercie i Gabriela Pabian z WTS Solna Wie-
liczka I.
 Wydarzeniem memoriału był mecz chary-
tatywny Plus Ligi w siatkówce mężczyzn, 
w którym zmierzyły się zespoły Zaksy Kędzie-
rzyn-Koźle i MKS-u Będzin. Były także war-
sztaty bębenkowe oraz licytacja na potrzeby 
leczenia i rehabilitacji kilkuletniej Oli Mamoń.

(A.J.)  

Dużych emocji dostarczył 16. 
Memoriał Stanisława 

Padlewskiego, zorganizowany 
14 i 15 września br. w hali na 

Bończyku. W zawodach 
uczestniczyło 16 zespołów 

w piłce siatkowej dziewcząt. 
Rozegrany został także 

pokazowy mecz między Zaksą 
Kędzierzyn Koźle i MKS-em 

Będzin.

SIATKÓWKA

16. MEMORIAŁ STANISŁAWA PADLEWSKIEGO

    Bartosz Fetler, nauczyciel 
wychowania fizycznego ze Szkoły 

Podstawowej nr 7 im. Kornela 
Makuszyńskiego w Mysłowicach, 

został mistrzem Polski 
pracowników oświaty 
w kolarstwie górskim. 




